
COMPROMIS
PER NOVELDA

PREGUNTES QUE FORMULA EL GPM DE COMPROMÍS AL PLENARI ORDINARI DE NOVEMBRE 
DE 2015

1.‐   Quan es faran es faran públiques en  la web municipal  les actes de  la Junta de Govern, o 
com a mínim aquells acords de la Junta de Govern que són competència delegada del Plenari? 

2.‐ Ja fa setmanes els regidors de Compromís els vam sol∙licitar i autoritzar que publicaren les 
nostres nòmines a  la pàgina web de  l’ajuntament en  l'apartat de "Nòmines Corporació". Per 
què no apareixen encara? Pensen penjar també el que cobren els grups polítics?

3.‐ Des de l’aprovació dels increments de les ordenances fiscals de l’Escoleta Infantil Ramona 
Simón, del Conservatori de Dansa i del Conservatori de Música, ens preocupa el futur dels tres 
serveis educatius que tant esforç va costar aconseguir precisament per un govern socialista  i 
que han sigut el buc  insígnia de  la cultura  i educació en el nostre poble.  I ens preocupa tant 
perquè  en  la  documentació  de  l’ordenança deixava  entreveure  la  possibilitat  de  l’eliminació 
del servei referint‐se al Conservatori de Dansa si la Generalitat no es feia càrrec de dit servei. 
Ens va agradar que la sra. portaveu del PSOE afirmara en el passat plenari que el Conservatori 
de Dansa continuaria prestant el servei independentment del compromís a què s’arribara amb 
la  Generalitat.  No  tant  l’afirmació  del  portaveu  d’UPyD  que  fins  a  l’any  2017  com  a mínim 
estava  assegurat  el  servei.    Podria  dir‐nos  vosté,  sr.  Alcalde,  que  els  esmentats  servicis  es 
mantindran  oberts  al  públic  durant  tota  la  legislatura,  o  almenys  mentres  que  vosté  siga 
alcalde? 

4.‐ Sr. Alcalde, continuem sense rebre la informació que vam sol∙licitar el passat mes de juny. 
De  l’estat  del  deute  financer  ens  vam  assabentar  passats  dos  mesos  quan  van  tindre  a  bé 
penjar‐lo  en  la  pàgina  web  de  l’ajuntament,  de  quasi  totes  les  factures  sense  aprovar  dels 
exercicis 2013 i 2014 ja ens hem assabentat perquè van formar part de la documentació de la 
modificació de crèdits que es va aprovar el passat plenari extraordinari. Dels deutes d’altres 
administracions  amb  l’ajuntament  gràcies  a  una  pregunta  oral  que  vam  formular  el  passat 
plenari ordinari. De la relació de factures que a data de  15 de juny hi havia sense aprovar i de 
la relació de manaments de pago sense pagar, encara no tenim notícia. És més, suposem que a 
hores  d’ara  moltes  factures  que  en  eixa  data  estaven  per  pagar  ja  s’hauran  pagat,  i  altres 
factures  que  estaven  sense  aprovar,  s’hauran  aprovat  ja,  i  també  que  hauran  entrat  noves 
factures a l’ajuntament. De tal manera que gràcies a la seua forma d’entendre la transparència 
(no  sabem si  la mateixa  transparència a què es  referia  sr. Alcalde quan anunciava en el  seu 
cartell electoral “gobernar con transparencia”), nosaltres ens hem quedat sense saber a quant 
ascendia el deute a proveïdors quan vostés es van fer càrrec del govern municipal. Diga’ns Sr. 
Alcalde, tan difícil és  imprimir o enviar una relació de factures o de manaments de pago per 



correu electrònic? I si no ho és, que és el que tenim entés i que regidors que estan assentats 
en este  saló que han  tingut  la màxima  responsabilitat    podran  confirmar‐li,  com és possible 
que  no  se’ns  haja  facilitat  encara  després  de  més  de  quatre  mesos  la  informació  que 
demanàvem?

5.‐ Tornarem a demanar‐li,  sr. Alcalde,  la  informació que  fins ara ens ha negat, evidentment 
amb  altra  data.  Ens  la  facilitarà  esta  volta,  o  pel  contrari  ens  quedarem  sense  obtindre  la 
informació que vosté té l’obligació de facilitar‐nos?

6.‐ En el ple extraordinari del passat 27 d’octubre Compromís va presentar una esmena per tal 
de baixar  l'ordenança  fiscal  del  Conservatori  de Dansa per  vore  si  així    es matriculaven més 
alumnes  i de pas pujava  la  recaptació  i   el  rendiment de  la  taxa. Ens va acusar el  regidor de 
l’àrea econòmica, sr. Esteve, de fer demagògia.   La Sra. Abad, portaveu del PSOE va dir en el 
mateix plenari que a pesar de l'increment del 9% de l'ordenança fiscal que van aprovar PSOE i 
UPyD, en la Mesa de treball creada a l'efecte per al Conservatori de Dansa es podrien barallar 
altres  possibilitats,  entre  elles  la  rebaixa  de  la  tarifa  per  vore  si  així  es  matriculaven  més 
alumnes.  Considera  el  Sr.  Esteve  que  la  sra.  Abad  també  practica  la  demagògia  per  dir  el 
mateix que la portaveu de Compromís?                                           

7.‐ Durant el passat plenari extraordinari el regidor de l’àrea econòmica, Sr. Esteve, va deixar 
caure que si s’haguera pujat un punt el  tipus de gravamen de  l’IBI sí que tindria  importància 
real per la quantitat que representava.  Sra. regidora d’Hisenda: Quin IBI ha pagat en 2015 una 
vivenda  amb  valor  cadastral  de  50.000  euros?  Quin  IBI  pagarà  la mateixa  vivenda  en  2016 
comptant  l’increment  del  valor  cadastral  i  el  nou  coeficient?  Quin  augment  percentual 
representa eixa diferència en l'IBI entre 2015 i 2016? 

8.‐ Eren els regidors de l'àrea econòmica coneixedors d'eixa diferència durant l'anterior plenari 
extraordinari?

9.‐ Ens hem assabentat pels mitjans de comunicació que la regidoria de turisme ha organitzat 
unes  rutes del modernisme en  castellà  i  en  anglés.  Sap el  sr.  regidor que està  incomplint  el 
reglament  de  normalització  lingüística  de  l’Ajuntament  i  la  Llei  d’Ús  i  Ensenyament.  Què 
desconeix el nostre reglament? Pensa solucionar este incompliment?

10.‐  Sr.  Regidor  d’Educació,  en  els  tres  temes  que  té  vosté  ja  aprovats  per  plenari,  a  saber 
l’increment  dels  preus  públics  de  l’Escola  Infanti  Municipal,  el  Conservatori  de  Música  i  el 
Conservatori de Dansa i, al mateix temps, en fase de negociació, cosa difícilment comprensible, 
les  comissions  de  treball  han  de  partir  d’unes  pujades  de  les  ordenances  fiscals 
“irrenunciables” del 9%  en paraules del regidor de l’àrea econòmica ( molt més en el cas de 
l’Escola  Infantil),  vosté  va  a  reunir  a  les    comissions  de  treball  per  a  negociar  les  tarifes 
renunciant si cal a eixos topes del 9%?

11.‐  Sra.  regidora  de  Serveis  Socials,  en  quins  aspectes  afecta  la  Llei  27/2013    de 
Racionalització i Sostenibilitat de l'Administració Local al  departament que vosté gestiona?



12.‐  Sr.  regidor de Contractes,  s’està negociant o es negociarà en breu amb  l’empresa de  la 
recollida de la brossa i neteja viària per tal de modificar el contracte? SI és així podem conéixer 
els termes de la negociació? 

13.‐ Sr. regidor d’Urbanisme, pensa convocar‐nos en breu als regidors dels grups de l’oposició 
a les reunions de treball amb l’equip redactor del Pla General?

14.‐  Sr.  Alcalde,  en  l’anterior  plenari  ordinari  vam  preguntar  per  l’estat  de  manteniment  i 
neteja del Parc Ravonis després de  les queixes d’un grup de veïns  i  veïnes que van  replegar 
unes 200 signatures. Durant este mes, hem rebut  també queixes sobre  l’estat del Parc de  la 
Pedra:  falta de neteja,  zona de  jocs  infantils  en mal  estat  i  sense un  sòl  adaptat  a possibles 
caigudes dels xiquets, la gespa mal cuidada. Tenen coneixement d’estes queixes? Tenen alguna 
acció prevista per a solucionar‐les?

15.‐ Davant l'estat de brutícia i estat d’abandonament que hem observat en diversos parcs de 
la  ciutat  (Parc de  la Pedra,  la República, Unicef,  etc.),  ens pot dir qui  s'encarrega de  la  seua 
neteja:  la brigada de parcs  i  jardins o  la  contrata de neteja  viària? Amb quina  freqüència es 
netegen? Pensen fer alguna acció per a millorar el seu manteniment?

16.‐ Els veïns dels carrer Juan Ramón Jiménez i San Juan de la Cruz porten anys queixant‐se a 
este  Ajuntament  i  a  instàncies  superiors  (Síndic  de  Greuges)  que  en  les  jardineres  de  les 
voreres  falten  deu  arbres  que  van  ser  arrencats  ja  fa  anys.  Tenen  intenció  de  replantar  els 
arbres que falten en estos carrers?

17.‐ Sr. Alcalde, els carrers de la nostra ciutat donen una imatge de brutícia i insalubritat pels 
nombrosos  excrements  de  gossos  que  ens  trobem.  Quines  mesures  pensen  prendre  per  a 
evitar esta situació?

18.‐ Sra. Regidora de Sanitat, hem rebut queixes de diversos veïns dels carrers Maria Cristina, 
Dr.  Fleming  i  voltants  advertint  d'una  plaga  de  rates.  Quines  accions  s'han  dut  a  terme  al 
respecte? Segons ens  indiquen, a pesar de  les actuacions, a dia de hui, el problema no està 
encara resolt, tenen més actuacions previstes?

19.‐  Sra.  Regidora  de Govern Obert  i Noves  Tecnologies,  en  l'últim plenari  ordinari  vosté  va 
contestar  afirmativament  a  la  nostra  pregunta  sobre  si  pensaven  publicar  en  internet  el 
Reglament de Participació Ciutadana que acabàvem de modificar durant el període d'exposició 
pública, amb la finalitat de facilitar la millora del text per part de la ciutadania amb les seues 
al∙legacions, i tal i com demanava el Grup Socialista en l'anterior legislatura. En la data en què 
registrem esta pregunta, ha passat ja la meitat dels 30 dies d'exposició pública i no hem trobat 
el text en  la pàgina web de  l'Ajuntament ni en el portal de Govern Obert. A què es deu esta 
demora?  Quan  es  penjarà?  no  creu  que  d'esta manera,  s'està  dificultant  la  participació  del 
poble? tot contradint l'esperit del Reglament i els compromisos del seu Grup.

Novelda a 2 de novembre de 2015

Carles Sala Penalva, portaveu adjunt GPM Compromís per Novelda


